
UZAVÍRÁNÍ KAMENOLOMŮ 
A PÍSKOVEN BEZ OTEVÍRÁNÍ 
NOVÝCH LOKALIT MÁ  
– A BUDE MÍT – DOPAD  
NA ČESKÉ STAVEBNICTVÍ

VÝSLEDKY ANALÝZY



PODLE STAVEBNÍCH FIREM BY SE MĚLA VLÁDA ZAJÍMAT  
O OBNOVU KAMENOLOMŮ A PÍSKOVEN

Měla by se vláda začít více zajímat o problematiku s otevíráním 
nových kamenolomů a pískoven?

Ano92 %

Ne8 %

Měla by se vláda začít více zajímat o problematiku s otevíráním 
nových kamenolomů a pískoven?

Ano92 %

Ne8 %

MĚLA BY SE VLÁDA ZAČÍT VÍCE ZAJÍMAT O PROBLEMATIKU  
OTEVÍRÁNÍ NOVÝCH KAMENOLOMŮ A PÍSKOVEN?



NEDOSTATEK STRATEGICKÝCH SUROVIN Z KAMENOLOMŮ  
A PÍSKOVEN POVEDE KE ZVÝŠENÍ CENY VÝSTAVBY
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Co podle Vás bude dopadem v případě nedostatku
kamenolomů a pískoven?

Zvýšení cen stavebního materiálu
a následné zvýšení ceny výsledné výstavby

Zvýšení nákladů na dopravu materiálu
(v případě dovozu ze zahraničí)

Snížení dostupnosti 
stavebního materiálu

Snížení počtu přijatých 
zakázek

Zpomalení procesu výstavby

Jiné
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CO PODLE VÁS BUDE DOPADEM V PŘÍPADĚ  
NEDOSTATKU KAMENOLOMŮ A PÍSKOVEN?



VĚTŠINA STAVEBNÍCH SPOLEČNOSTÍ SE PLÁNUJE OTÁZKOU 
MOŽNÉHO NEDOSTATKU STRATEGICKÉHO MATERIÁLU ZABÝVAT

Co vnímáte jako hlavní příčinu toho, že se neotvírají nové
kamenolomy a pískovny? 

Je složitá legislativa a dlouhý povolovací proces33 %

Je nedostatek specializovaných firem3 %

Brání tomu různé konflikty zájmů a odpor
veřejnosti59 %

Jiné5 %

CO VNÍMÁTE JAKO HLAVNÍ PŘÍČINU TOHO,  
ŽE SE NEOTVÍRAJÍ NOVÉ KAMENOLOMY  



VĚTŠINA STAVEBNÍCH SPOLEČNOSTÍ SE NA NEDOSTATEK STRATEGICKÉHO  
MATERIÁLU BUDE SOUSTŘEDIT V OKAMŽIKU, KDY TO BUDE NEZBYTNĚ NUTNÉ.

PŘIPRAVUJETE SE NA MENŠÍ DOSTUPNOST MATERIÁLŮ NA ZÁKLADĚ
NEDOSTATKU PRODUKCE KAMENOLOMŮ A PÍSKOVEN?

Připravujete se na možnost, že budou již omezené stavební 
materiály méně dostupné na základě nedostatku produkce 

kamenolomů a pískoven?

Ano, již aktivně hledáme alternativní
dodavatele ze zahraničí11 %

Plánujeme se touto otázkou zabývat v budoucnu42 %

Ne, nepřipravujeme se47 %



DĚKUJEME ZA POZORNOST 
A TĚŠÍME SE NA NÁSLEDUJÍCÍ DISKUZI


